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ZÁPISNICA 
z 14. zasadnutia Školskej komisie  Zastupiteľstva Košického 

samosprávneho kraja, konaného dňa 20.03. 2012 
 
   
PROGRAM  ROKOVANIA: 
 
1. Otvorenie 
2. Záverečný účet KSK za rok 2011 
3. Úprava rozpočtu KSK v roku 2012 
4. Informácia o poskytnutých dotáciách z vlastných príjmov KSK v zmysle VZN KSK   

č. 3/2006 o poskytovaní dotácií v znení neskorších predpisov 
5. Návrh VZN KSK, ktorým sa mení a dopĺňa VZN KSK č. 3/2010 o podmienkach 

poskytovania fin. príspevku akreditovanému subjektu, právnickej osobe, fyzickej 
osobe alebo obci na vykonávanie opatrení sociálnoprávnej ochrany detí a sociálnej 
kurately na území KSK 

6. Návrh VZN KSK, ktorým sa mení a dopĺňa VZN KSK č.5/2008 o určení výšky 
príspevku na čiastočnú úhradu nákladov v školách a školských zariadeniach 

7. Vyhodnotenie PHSR KSK za rok 2011 
8. Schválenie kofinancovania sektorových stratégií v rámci výzvy ROP opatrenie 4.1.d 
9. Hodnotiaca správa o výchovno-vzdelávacej činnosti, jej výsledkoch a podmienkach 

škôl a škol. zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti KSK za š. rok 2010/2011 
10. Delegovanie zástupcov zriaďovateľa do rád škôl a školských zariadení na funkčné 

obdobie rokov 2012-2016 
11. Návrh na zrušenie uznesenia č.98/2010 zo dňa 28.6.2010 
12. Intenzita pomoci - spolufinancovanie stredných škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti 

KSK v rámci operačného programu: Vzdelávanie, Prioritná os: 1 Reforma systému 
vzdelávania a odbornej prípravy, Opatrenie 1.1: premena tradičnej školy na modernú 

13. Prenájom nehnuteľného majetku vo vlastníctve KSK pre športový klub K MADA 
Bulík - Michalovce 

14. Rôzne 
15. Záver 
 
K bodu č. 1 
 Pracovné rokovanie otvoril a viedol predseda školskej komisie pán V. Záhorčák. 
Z predloženého programu  rokovania  bod č. 5 a bod č.12  sa  presunuli  na  júnové rokovanie 



zastupiteľstva. V rámci bodu rôzne sa komisia bude zaoberať stavom profilácie gymnázií 
podľa schváleného plánu úloh komisie  na I. polrok 2012. 
Prítomní členovia hlasovaním schválili navrhovaný program rokovania. 
 
Hlasovanie: 
Prítomní: 13 
Za: 13 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
 
K bodu č. 2 
 Ing. M. Karafová komplexne zhodnotila predkladaný materiál v príjmovej 
a výdavkovej časti. V daňových príjmoch sa predpokladá výpadok 3 mil. € pre KSK, hovorila  
o návrhu rozdelenia celkového  prebytku hospodárenia za rok 2011,  presune nevyčerpaných 
finančných prostriedkov do r. 2012 určených na spolufinancovanie projektov a tvorbe 
a použití rezervného fondu. 

K predkladanému materiálu neboli v rámci diskusie zo strany členov komisie  žiadne 
pripomienky. 
Uznesenie:  
Komisia odporúča zastupiteľstvu prerokovať  a schváliť Záverečný účet KSK za rok 2011  
 
Hlasovanie: 
Prítomní: 13 
Za: 13 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
 
 
K bodu č. 3  
 Ing. M. Karafová uviedla, že v úprave rozpočtu v roku 2012 je  premietnutý  výpadok 
dane z príjmov fyzických osôb na základe aktualizovanej prognózy MF SR vo výške 3 mil. €. 
Tento výpadok sa navrhuje riešiť použitím prebytku hospodárenia KSK za rok 2011 
a úsporou v bežných výdavkoch. Ďalej  výsledky zo Záverečného účtu KSK za rok 2011 a  
ostatné úpravy, vyplývajúce z dotácií, darov a grantov na projekty z fondov EÚ. Podrobnejšie 
sa informovala o úpravách v oblasti vzdelávania návrhom zvýšenia bežných a kapitálových 
výdavkov. 

K predkladanému materiálu neboli v rámci diskusie zo strany členov komisie  žiadne 
pripomienky. 
Uznesenie: 
Komisia odporúča zastupiteľstvu prerokovať a schváliť úpravu rozpočtu KSK  v roku 2012   
Hlasovanie: 
Prítomní: 13 
Za: 12 
Proti: 0 
Zdržal sa: 1 
 
K bodu č. 4 

Prerokovaný materiál je prehľadnou  informáciou  o poskytnutých a zamietnutých 
žiadostiach o dotácie v zmysle VZN KSK  č. 3/2006 a dôvodoch ich  zamietnutia. 



K predkladanému materiálu neboli v rámci diskusie zo strany členov komisie  žiadne 
pripomienky. 
Uznesenie: 
Komisia odporúča zastupiteľstvu prerokovať a zobrať na vedomie informáciu o poskytnutých 
dotáciách z vlastných príjmov KSK v zmysle VZN KSK č. 3/2006  
Hlasovanie:  
Prítomní: 13 
Za: 12 
Proti: 1 
Zdržal sa: 0 
 
K bodu č. 5 
   

Podľa informácií z odboru sociálnych vecí materiál nebude zaradený na  pripravované 
rokovanie zastupiteľstva , a preto  komisia o ňom nerokovala. 
  
K bodu č. 6 

Mgr. J. Jarušinská  z odboru školstva uviedla, že hlavným dôvodom predloženia 
návrhu VZN, ktorým sa dopĺňa VZN KSK č. 5/2008 je novela zákona č. 245/2008 Z. z. 
o výchove a vzdelávaní. Na základe tejto novely doplnením §140 o ods. 9 a ods. 10 môže  
okrem platby za potraviny na prevádzku školskej jedálne prispievať aj zákonný zástupca 
žiaka, ak tak určí zriaďovateľ formou VZN. V predkladanom návrhu zriaďovateľ určuje 
maximálnu výšku príspevku na režijné náklady, pričom konkrétnu výšku určí riaditeľ školy 
podľa sociálnych možností obyvateľov daného regiónu. Finančné prostriedky získané od 
rodičov na prevádzku musia byť účelovo určené len pre potreby školskej jedálne. 

Po schválení predloženého návrhu budú riaditelia škôl, ktorých súčasťou sú školské 
jedálne usmernené interným pokynom z úrovne odboru školstva. 
 V diskusii sa členovia komisie vyjadrovali k použitiu finančných prostriedkov na 
režijné náklady, upresňovali si, čo presne  tvorí režijné náklady  v školskej jedálni. 
Uznesenie: 
Komisia odporúča zastupiteľstvu prerokovať a schváliť VZN, ktorým sa mení a dopĺňa VZN 
KSK č. 5/2008 o určení výšky príspevku na čiastočnú úhradu v školách a školských 
zariadeniach  
Hlasovanie:  
Prítomní: 13 
Za: 13 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
 
K bodu č.7 

Ing. I. Fülöp – k vyhodnoteniu PHSR uviedol, že ide o pravidelné ročné hodnotenie 
plnenia  jednotlivých aktivít PHSR za rok 2011 podľa siedmich špecifických cieľov vrátane 
plnenia indikátorov. Vyhodnotenie PHSR bolo vypracované na základe podkladov 
jednotlivých odborov KSK a na  základe štatisticky dostupných údajov. V oblasti školstva sú 
vyhodnotené zmeny v rámci racionalizačných návrhov a investičných projektov pre 
energetickú hospodárnosť objektov škôl a školských zariadení. Pripravené sú žiadostí na 
čerpanie finančných  prostriedkov z eurofondov na rekonštrukcie školských objektov. 

K predkladanému materiálu neboli v rámci diskusie zo strany členov komisie  žiadne 
pripomienky. 
 



Uznesenie: 
Komisia odporúča zastupiteľstvu prerokovať, zobrať na vedomie Vyhodnotenie PHSR za rok 
2011 a schváliť vypustenie uvedených indikátorov z pravidelného ročného vyhodnocovania   
Hlasovanie:  
Prítomní: 13 
Za: 13 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
 
K bodu č. 8 

Ing. I. Fülöp  uviedol, že v rámci neinvestičných  rozvojových  projektov bola 
zverejnená výzva, kde oprávnenými  prijímateľmi pomoci sú samosprávne kraje. V rámci 
výzvy je možné žiadať podporu na vypracovanie územného plánu, vypracovanie PHSR  
a sektorové rozvojové dokumenty. Bližšie sa venoval stratégii zvýšenia zamestnanosti 
prostredníctvom celoživotného vzdelávania. Zo strany KSK je potrebné odsúhlasenie 5% 
spolufinancovania pre jednotlivé sektorové stratégie. 

Ing. A: Halenár sa zaujímal o časové a finančné efekty celého projektu.   
Ing. Fulop- maximálna možná suma je 66 500 Eur, ale skutočná cena za spracovanie určí 
verejné obstarávanie. 
Uznesenie: 
Komisia odporúča zastupiteľstvu prerokovať a schváliť kofinancovanie sektorových stratégií 
v rámci výzvy  ROP opatrenie 4.1.d- „Budovanie strategického spravodajského systému 
PHSR KSK“ 
Hlasovanie:  
Prítomní: 13 
Za: 12 
Proti: 1 
Zdržal sa: 0 
 
K bodu č. 9 

RNDr. V. Juríková k predkladanej Hodnotiacej správe o výchovno vzdelávacej 
činnosti za rok 2010/2011 uviedla, že jej spracovanie je v súlade s osnovou, ktorú stanovuje 
vyhláška MŠ SR. Obsahuje množstvo údajov a informácií, ktoré  sú spracované z podkladov 
predkladaných školami, protokolov k normatívnemu financovaniu a štatistík úradov práce. 
Správa podáva komplexný obraz o úrovni a vývoji jednotlivých stredných škôl, ich 
výsledkoch   a  záujme zo strany žiakov a ich zákonných zástupcov. 

K predkladanému materiálu neboli v rámci diskusie zo strany členov komisie  žiadne 
pripomienky. 
Uznesenie: 
Komisia odporúča zastupiteľstvu prerokovať a zobrať na vedomie Hodnotiacu správu 
o výchovno vzdelávacej činnosti, jej výsledkoch a podmienkach škôl a školských zariadení 
v zriaď. pôsobnosti KSK  za školský rok 2010/2011 
Hlasovanie:  
Prítomní: 13 
Za: 13 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
 
 
 



K bodu č. 10 
RNDr. V. Juríková k predloženému materiálu uviedla, že uplynutím štvorročného 

funkčného obdobia zaniká členstvo poslancom v radách škôl. Zriaďovateľ  podľa § 25 ods. 6 
zákona č. 596/2003 Z. z. o štátnej správe v školstve a školskej samospráve v znení neskorších 
predpisov deleguje štyroch svojich zástupcov za členov nových rád škôl a školských 
zariadení. Navrhnutí poslanci KSK do jednotlivých rád škôl  budú delegovaní 
Zastupiteľstvom Košického samosprávneho kraja., pričom  ostatní zástupcovia zriaďovateľa 
budú delegovaní predsedom Košického samosprávneho kraja. 

K predkladanému materiálu neboli v rámci diskusie zo strany členov komisie  žiadne 
pripomienky. 
Uznesenie: 
Komisia odporúča zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť navrhovaných zástupcov 
zriaďovateľa z radov  poslancov do jednotlivých rád škôl a školských zariadení. 
Hlasovanie:  
Prítomní: 13 
Za: 13 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
 
K bodu č. 11 
 RNDr. V. Juríková – návrh na zrušenie obidvoch uznesení súvisí so schválením 
spolufinancovania projektov pre Hotelovú akadémiu v Spišskej Novej Vsi a pre Gymnázium, 
Alejová 1, Košice. Uvedené školy na základe dohody s poskytovateľom schválené projekty 
 nerealizovali, a preto je potrebné dané uznesenia Zastupiteľstva KSK zrušiť. 

K predkladanému materiálu neboli v rámci diskusie zo strany členov komisie  žiadne 
pripomienky. 
Uznesenie: 
Komisia odporúča zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť návrh na zrušenie uznesenia 
Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja č. 98/2010 zo dňa 28. júna 2010 a bodu 8. 
uznesenia Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja č. 731/2009 zo dňa 24. augusta 
2009  
 
Hlasovanie:  
Prítomní: 13 
Za: 13 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
 
K bodu č. 12  Materiál bol presunutý na nasledujúce  rokovanie zastupiteľstva  
 
K bodu č. 13 

Mgr. J. Jarušinská uviedla, že zrušením Školského majetku ako súčasti SOŠ technickej 
v Michalovciach a dodržaním podmienky zachovania jazdeckého športu v areáli ŠM sa 
predkladá návrh na prenájom nehnuteľného majetku pre Klub MADA Bulík z dôvodov 
osobitného zreteľa. Súčasťou materiálu je aj podporné stanovisko mesta Michalovce. 

V rámci  diskusie neboli zo strany členov komisie pripomienky. 
Uznesenie:  
Komisia odporúča zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť materiál podľa predloženého 
návrhu.  
 



Hlasovanie:  
Prítomní: 13 
Za: 13 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
 
K bodu č. 14 
 V rámci bodu rôzne RNDr. V. Juríková informovala členov komisie o profilácií 
gymnázií ako jednej z úloh schválených v pláne úloh komisie na I. polrok 2012. V súčasnej 
dobe existuje skupina 8 gymnázií s určitým smerovaním vzdelávacieho procesu. 
Komisia berie na vedomie informáciu o profilácií gymnázií  
Ing. A. Halenár  sa pýtal, či nejde o diskrimináciu žiakov, ktorí sa nebudú môcť stravovať 
z dôvodu príplatku na réžiu a prečo nie je zabezpečený areál na Popradskej po odsťahovaní 
športového gymnázia. 
Ing. Š. Kandráč – riaditelia  škôl  zvážia konečnú výšku príspevku tak, aby nedochádzalo 
k výraznému poklesu počtu stravníkov. Nepredpokladáme tak závažné problémy, ktoré by 
hraničili s diskrimináciou stravníkov. 

Areál bývalého športového gymnázia po vyradení zo siete prechádza z odboru školstva 
na správu majetku, ktorá  ďalej zabezpečuje  predaj nehnuteľného majetku. Budovu sa zatiaľ 
nepodarilo predať a nie sú finančné prostriedky na ochranu objektu a areálu.   
 
K bodu č. 15 

 
Po vyčerpaní všetkých bodov programu predseda komisie V. Záhorčák zasadnutie 

komisie ukončil. 
 
 
 
 

...................................................... 
Ing. Štefan Kandráč 
tajomník komisie 

...................................................... 
Mgr. Viliam Záhorčák 

predseda komisie 
 
 


